
ForForForForslag til oprettelse af et fibernet slag til oprettelse af et fibernet slag til oprettelse af et fibernet slag til oprettelse af et fibernet     

I henhold til vedtægterne for Grundejerforeningen Grønnevang  §8. stk.4 samt §2 stk.3 fremsendes 
herved forslag til, at bestyrelsen foranstalter en undersøgelse til etablering af optisk nedgravet 
fibernet, som skal dække TV, radio, IP-telefoni, samt internet (bredbånd).  
 

Forslag  
1. Annoncering på Energistyrelsen hjemmeside 
2. Ansøgning til Energistyrelsen om andel i puljen  
3. Kontakt til forskellige udbydere af fibernet 
4. Indkaldelse af foreningens medlemmer til orienteringsmøde med Fibernet udbyder   
5. Udsendelse af budgetforslag til foreningens medlemmer, samt orientering om hvilke 

skattefradrag der kan forventes i Bolig Job ordningen 
 

Begrundelsen af det fremsendte forslag er at det nuværende kabel Tv er det gamle fællesantenne 
kabelnet system som blot TDC (YouSee) nu blot har tilkoblet deres system ved den gamle 
antennemast kabel-kobbernettet, de gamle kobberkabler er af en type der gøre at vore system er 
underdimensioneret. Det giver sig udslag i, at de grundejer der ligger længere væk fra krydsfeltet, 
har et dårligt TV signal på de fleste af kanalerne,  
Der er på nuværende tidspunkt 2 muligheder for bredbånd til internet opkobling.  

1. Via telefonforbindelsen 
2. Via YouSee kabelnet  

Ønsker man sig en hjemme arbejdsplads er disse opkoblinger ikke en mulighed da hastigheden for 
en VPN løsning er for lille. Økonomisk er det også dyre at have telefoni bredbånd og kabel Tv 
  
De som streamer Tv -kanaler vil de opleve huller og kanaler der falder ud. Jo flere bruger der er på 
kobbernette vil brugerne opleve en langsommere hastighed, da der ikke er båndbredde nok. 
 
Yousee har lukket for radiokanalerne for at skaffe mere plads på kobbernettet på deres eget 
kabelnet, medens vores ” gamle fælleskabel TV net” får det endnu værre. 
 
Gilleleje er som modtager af radio/TV signal geografisk placeret i en dårlig zone så det at YouSee 
kan supplere med en lille gratis stueantenne som et plaster på såret for tabet af kabel 
radioprogrammerne giver ingen mening, det giver et utroligt dårligt lydbillede i radioen, hvilket 
nogle af vore medlemmer allerede sandet. 
Det er derfor utroligt skuffende at se, at den nuværende bestyrelse henlægger det til den enkelte 
grundejer, ifølge bestyrelse ref. af den 7. februar. Det vil være væsentlig dyrere at etabler en 
fiberforbindelse for et medlem der, ønsker og har behov for et fibernet.  
Hvis et fibernet bliver etableret med Grundejerforeningens mellemkomst, vil det blive væsentlig 
billiger for det enkelte medlem idet grave arbejdet vil blive delt ud på flere hænder. Hertil kommer 
at der er flere aktører af fibernet der vil være villig til at med til at etabler fiber net  
Tillige er der mulighed for, at det enkelte medlem kan for gravearbejdet dækket af Bolig-Job 
ordningen, samt det at man er slået sammen i en større gruppe, kan søge den pulje som 
Energistyrelsen har frigivet med ansøgningsfrist i August. Gribskov kommune har allerede fået 
½mio kroner til uddeling til dem, som slår sig sammen og ansøger om etablering af lynhurtigt 
bredbånd.  



Det er helt oplagt, at en sammenslutning som en grundejerforening har store muligheder for at søge 
om penge fra puljen. 
Jeg anbefaler, at de enkelte grundejere slutter op om dette forslag  
 
Med venlig hilsen  
 
Georg Larsen 
  
Vedhæftet Brev fra Borgmester Kim Valentin  


